
 

 

Protokół nr XXXVII/2017 r 

z obrad sesji Rady Gminy Raków 

z dnia 11.10.2017 r. 

              Sesja rozpoczęła się o godz. 9.00  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rakowie ul. Ogrodowa 1.  

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia sesji. 

Obradom sesji przewodniczył Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący Rady, który otworzył obrady sesji oraz 

powitał wszystkich obecnych. 

 Z ogólnej liczby 15 radnych, udział w obradach wzięło 12 radnych. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  Przewodniczący Pan Jerzy Nowak stwierdził quorum.                   

 W obradach sesji udział wzięli: 

Pani Alina Siwonia – Wójt Gminy Raków, 

Pani Jadwiga Milewicz – Zastępca Wójta 

Pani Krystyna Urbanowska – Sekretarz 

Pani Anna Pleban – skarbnik. 

Obecni również byli zaproszeni na sesję dyrektorzy placówek oświatowych Gminy Raków. 

Ad.2 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad sesji, z którym radni mieli okazję zapoznać 

się podczas obrad komisji  oraz na bazie rozesłanych im przed sesją dokumentów. 

                Proponowany porządek obrad sesji 
 

          1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

          2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

          3 . Zatwierdzenie protokołów z poprzednich dwóch sesji . 

          4. Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami. 

          5.Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z posiedzenia w sprawie sprawozdania z  

             wykonania budżetu z a I półrocze 2017 r’ 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Raków o złożonych oświadczeniach majątkowych  

    radnych za 2016 r. 

           7.Informacja Wójt Gminy Raków o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2016 r kierowników  

             jednostek organizacyjnych, Z-cy Wójta, Skarbnika, Sekretarza oraz osób wydających decyzje  

             administracyjne w imieniu Wójta 

           8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Raków za I półrocze 2017 r wraz z opinią  

              w formie uchwały NR11/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z 8 września 

              2017r. 

           9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017 i wynikach: egzaminu 

              gimnazjalnego  oraz nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty. 

              w szkołach prowadzonych przez Gminę Raków. 

10. Informacje Przewodniczących Komisji z posiedzeń. 



11. Podjęcie uchwał w sprawie:   

a) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 2017-2030 

b) Zmian w budżecie gminy na 2017 r. 

c) Udzielenia pomocy finansowej. 

d) Zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

e) W sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby ochrony środowiska 

dotyczących użytków ekologicznych, 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13.Zamknięcie obrad sesji. 

 
Porządek w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie.  
 

Ad.3.  Przewodniczący zwrócił się do zebranych o przegłosowanie przyjęcia dwóch protokołów z obrad 

sesji z dnia : 30.08.2017 oraz 13.09.2017. W wyniku przeprowadzonego głosowanie protokoły zostały 

zatwierdzone jednogłośnie. 

Ad.4. Informacja Wójta o podjętych działaniach między sesjami: 

31.08. – Zostały podpisane aneksy do wszystkich zadań związanych z drogami, tak by zostały one zakończone 

w roku bieżącym. W związku z tym został złożony wniosek o zwrot kwoty  752.000 zł  stanowiącą środki 

zewnętrzne przedsięwzięcia. Wkład gminy wyniósł 429.854 zł. Kwota zwrotu powinna wpłynąć na nasze 

konto do końca bieżącego roku i tym samym zadanie zostanie w pełni zrealizowane i rozliczone. Środki 

zewnętrzne pochodzą z PROW-u. 

3.09. – odbyły się uroczystości 400 lecia Parafii w Ociesękach. Uroczystą mszę celebrował ks. Marian 

Florczyk 

4.09. – Uroczyście został otwarty rok szkolny w Szkole Podstawowej w Bardzie. Przygotowania do jego 

otwarcia w tym roku były wyjątkowo trudne ze względu na reformę. Zatrudniono nauczycieli specjalistów do 

nauczania między innymi fizyki i chemii. Było to o tyle trudne, że muszą oni w ramach etatu przemieszczać 

się ze szkoły do szkoły ze względu na małą ilość godzin. niemieckiego,. Od tego roku we wszystkich naszych 

szkołach rozpoczynamy naukę niemieckiego. Mamy jednak problem z przemieszczaniem się nauczyciela tego 

języka gdyż nie posiada on środka transportu i musimy mu go zabezpieczyć. 

9.09.- Z inicjatywy starosty kieleckiego odbył się samorządowy rajd pieszy z Rakowa do Celin. Była to okazja 

do zaprezentowania walorów krajobrazowych naszej gminy a także doskonała forma integracji 

samorządowców. 

12.09. – Została podpisana pre-umowa na realizację termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w 

Szumsku i gimnazjum w Rakowie.  Na ten cel otrzymamy ze środków zewnętrznych kwotę 6,7 mln zł. Nasz 

wniosek jest już po ocenie formalnej, pozostała jeszcze ocena merytoryczna i będziemy mogli ogłosić przetarg. 

Sprawa przetargu może być trudna ponieważ na ten cel Marszałek przeznaczył dla całego regionu kwotę 120 

mln zł i nie wiadomo czy przedsiębiorcy sprostają temu zadaniu.  

15.09 – Z inicjatywy starosty kieleckiego odbyło się w Tokarni uroczyste czytanie Wesela Wyspiańskiego. 

Odbywa się ono w całym kraju pod patronatem Prezydenta. 



17.09 – Odbyły się powiatowe pożarniczo – sportowe zawody. Reprezentowało naszą gminę OSP Chańcza. 

24.09. – Uroczystość w Dębnie „ W dzień świętej Tekli ziemniaki będziem piekli”. Serdecznie pragnę 

podziękować wszystkim zaangażowanym w jej organizację. Warto również nadmienić , że w tym roku na 

uroczystość jubileuszową oraz na Teklę wpłynęło od sponsorów 33 tys. zł. Za co bardzo dziękujemy. 

26.09. – Odbyło się, z inicjatywy radnego pana Czesława Bębna, spotkanie na Igrzyczni w sprawie dojazdu 

do drogi wojewódzkiej. Pojawiła się możliwość wykonania tego dojazdu bo właściciel nieruchomości udzielił 

zgody na jego wykonanie. 

27.09 –Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w Rembowie zorganizował grę terenową na terenie Rakowa dla 

młodzieży i dzieci ze szkól. MOW bardzo angażuje się w życie lokalne. Jest inicjatorem powstania szlaku 

spacerowego od Rakowa do Rembowa, dzięki któremu zachęca mieszkańców i turystów do pieszych 

wędrówek i podziwiania naszych lokalnych okolic. Zawsze chętnie pomaga przy realizowaniu naszych 

uroczystości. Ostatnio bardzo wydajnie pomagał przy rozstawianiu namiotów na Teklę.  

27.09.- Odbyło się posiedzenie Powiatowego Rynku Pracy. Według statystyk bezrobocie w każdej gminie 

województwa świętokrzyskiego zdecydowanie spadło., co nie przekłada się na ilość osób chętnych do pracy , 

a tym samym zmniejszeniu zasiłków . Dla przykładu zaproszono 60 osób bezrobotnych i przedstawiono im 

wszystkim ofertę pracy. Skorzystały z niej tylko dwie osoby. Co świadczy o wyższości pobierania zasiłków 

nad możliwością zarabiania poprzez zatrudnienie. 

30.09. –Wspólnie z radnym panem Stanisławem Gratką zlustrowaliśmy wybudowane przez Lasy Państwowe 

drogi w okolicach Głuchowa. Są one niestety dla mieszkańców zamknięte. Będziemy negocjować, by chociaż 

w niedzielę je dla mieszkańców udostępnić, tak by do kościoła nie musieli jeździć okrężną drogą. 

4.10 – Odbyło się spotkanie z Panem Kubicą z RZGW w sprawie możliwości wydzierżawienia wału 

przeciwpowodziowego do stworzenia ścieżki przyrodniczo – edukacyjnej a konkretnie  na postawieniu wież 

obserwacyjnych ptactwa. Jest to działanie związane z dalszym etapem projektu rewitalizacyjnego Rakowa. 

Wynikiem tegoż spotkania była w dniu następnym wizyta w Krakowie w Dyrekcji RZGW. 

5.10. – W Krakowie spotkanie z Panią Dyrektor w sprawie wydzierżawienia wspomnianych wałów pod 

ścieżkę obserwacyjną. Otrzymaliśmy zapewnienie, iż istnieje taka możliwość i raczej załatwiana jest 

pozytywnie, niemniej jednak ze względu na nowe prawo wodne wszelkie decyzje w tej sprawie będą mogły 

być podjęte dopiero po nowym roku. 

6.10 – podpisano umowę z Urzędem Marszałkowskim na drogi dojazdowe do pól  w miejscowości Głuchów 

Podwale, Na ten cel otrzymamy ze środków Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji kwotę 394,819 

zł co stanowi 80  % kwoty ogólnej. 

Na drogi w Rembowie z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych otrzymamy  kwotę 270 tysięcy 

co z kolei stanowi 50% kwoty całościowej. 

Zakończono wstawianie okien w budynku OSP w Rakowie z grantu Urzędu Marszałkowskiego z programu 

Odnowa Wsi Świętokrzyskiej. Z tego programu realizowane jest jeszcze szycie strojów ludowych. Na bieżąco 

wykaszamy pobocza, porządkujemy rowy. 

Już dzisiaj informuję, że 12 listopada wspólnie z Województwem Świętokrzyskim organizujemy w Rakowie 

konkurs na potrawę z gęsiny. Z każdego powiatu jedno wybrane Koło Gospodyń Wiejskich zaprezentuje swoją 



potrawę. Konkurs zostanie uatrakcyjniony występami Fiołecków, Chóru Chorał, zespołu śpiewaczego KGW 

Życinianki. Postaramy się również zaprosić jakieś ludowe kapele. Z naszej strony zagwarantujemy również 

poczęstunek z gąsek ale leśnych. 

Ad.5 Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z posiedzenia w sprawie sprawozdania z  wykonania 

budżetu z a I półrocze 2017 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Andrzej Banasik przedstawił zebranym protokół z posiedzenia 

komisji w sprawie oceny realizacji budżetu za I półrocze. Komisja oceniła wykonanie pozytywnie. 

Ad.6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Raków o złożonych oświadczeniach majątkowych   radnych 

za 2016 r. 

Przewodniczący Rady pan Jerzy Nowak złożył sprawozdanie z przekazania i weryfikacji przez urząd skarbowy 

złożonych oświadczeń majątkowych radnych. 

Ad.7. Informacja Wójt Gminy Raków o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2016 r kierowników   

jednostek organizacyjnych, Z-cy Wójta, Skarbnika, Sekretarza oraz osób wydających decyzje  administracyjne 

w imieniu Wójta. 

W imieniu Wójta, pani Jadwiga |Milewicz poinformowała zebranych o złożonych oświadczeniach 

pracowników i ich weryfikacji przez urzędy skarbowe. 

Ad.8. . Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Raków za I półrocze 2017 r wraz z opinią   w formie 

uchwały NR11/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z 8 września 2017r. 

Skarbnik, Pani Anna Pleban poinformowała o pozytywnej opinii RIO odnośnie wykonania budżetu za I 

półrocze przez naszą gminę. 

Ad.9. . Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017 i wynikach: egzamin 

gimnazjalnego  oraz nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty  w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Raków. 

Pani Jadwiga Milewicz , w formie prezentacji, złożyła sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok 

szkolny 2016/17. Omówiła wyniki egzaminów, strukturę zatrudnienia, koszty przypadające na jednego ucznia. 

Ad.10. - Informacje Przewodniczących Komisji z posiedzeń. 

Przewodniczący komisji kolejno poinformowali zebranych o odbytych posiedzeniach  i opiniowanych 

projektach uchwał na dzisiejszą sesje, 

Kolejno sprawozdanie złożyli: Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych pani Małgorzata Gołyska, 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska  i Rozwoju Gospodarczego pan Czesław Bęben 

oraz Przewodniczący Komisji Budżetu pan Mirosław Ambroziński. Wszystkie komisje zaopiniowały 

pozytywnie przedłożone im projekty uchwał. 

Ad.11.  Podjęcie uchwał: 

a)Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 2017-2030- uchwała została przyjęta jednogłośnie 

b)Zmian w budżecie gminy na 2017 r. - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

c)Udzielenia pomocy finansowej - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

d)Zaciągnięcia kredytu długoterminowego – uchwała została przyjęta przy 11 głosach „za” i jednym  

„przeciw” 



e)W sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby ochrony środowiska dotyczących użytków 

ekologicznych - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

Ad.12.Wolne wnioski i zapytania: 

Pan Sławomir Stanek – pracownik urzędu zajmujący stanowisko informatyka poinformował zebranych o 

projekcie realizowanym w gminie Pierzchnica i Raków pod nazwą „ Latająca akademia cyfrowa”, 

firmowanego przez ZHP. Zwiastun projektu miał miejsce na stoisku ZHP w czasie uroczystości w Dębnie. 

Projekt adresowany jest do osób starszych oraz niepełnosprawnych. Dzięki uczestnictwu w nim podniesione 

zostaną kompetencje cyfrowe. Uczestnicy nauczą się komunikacji internetowej potrzebnej w codziennym 

działaniu. Pan Stanek poprosił radnych i sołtysów o rozpropagowanie projektu.  

Przewodniczący odczytał pismo skierowane do Rady od Poczty Polskiej, którą w tej formie poinformowała 

o prowadzeniu ubezpieczeń dla rolników. Zebrani otrzymali ulotki i foldery ze szczegółami oferty  celem 

rozdania rolnikom. 

Sołtys Steplowski poprosił o wcześniejsze włączanie oświetlenia oraz o żwir na drogę w Korzennie. 

Sołtys Pan Ozdoba zadał pytanie na jaki cel gmina zamierza zaciągnąć kredyt i jak wygląda spłata obecnego 

zadłużenia 

Radny Damian Szpak zapytał dlaczego dzieci z Szumska nie zostały dowiezione na przedstawienie do 

Rakowa oraz jak wygląda dowóz dzieci niepełnosprawnych na rehabilitację i do szkół. 

Pani Wójt w odpowiedzi na zadane pytania poinformowała: 

Kruszywo zostanie dostarczone. Droga w Korzennie była  zgłoszona do naprawy w wyniku szkody ulewowej 

ale niestety Instytut Meteorologii nie uznał nam tego roszczenia. Poszukamy zatem  innych  źródeł  jej 

sfinansowania ale to niestety wymaga czasy. Oświetlenie dróg zostanie przestawione zgodnie ze zmianą czasu. 

Przypominam, że w chwili objęcia urzędy gmina była  6 mln zadłużona na 6 mln zł. Przez okres kilkunastu 

lat, spłacając zadłużenie i równocześnie realizując bardzo wiele inwestycji, dług wzrósł zaledwie o 3 mln.–. 

Górny dopuszczalny pułap wynosi  60 %,  na dzień dzisiejszy dług stanowi  30 parę procent. Zatem finanse są 

pod bardzo rygorystyczną kontrolą. Zaplanowany jest  na rok następny kredyt w wysokości  2 mln, w chwili 

obecnej już wiemy , że będzie on mniejszy. Pożyczymy tylko tyle ile będziemy potrzebować do wkładu 

własnego na realizację inwestycji. Polityka ekonomiczna prowadzona jest zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych i jest na bieżąco sprawdzana przez RIO. 

Co się zaś tyczy dowozu dzieci na przedstawienie do Rakowa to odpowiedzi udzieliła pani Dyrektor Bożena 

Suchojad informując, że szkoła z Szumska nie zgłosiła zapotrzebowania takiego przewozu. 

Niepełnosprawne dzieci na rehabilitacje przewożone są samochodem będącym własnością Powiatowego 

Centrum Usług Medycznych, któremu w ramach współpracy wpłacamy jedynie kwotę 2,5 tysiąca złotych 

rocznie. Koszty gminne zdecydowanie wyższe generuje przewóz niepełnosprawnego ucznia do szkoły średniej  

Jest on realizowany od kilku lat. W chwili obecnej będziemy  ucznia dowozić do Buska, gdzie rozpoczął naukę 

przygotowania do zawodu. Wynika to z ustawy i te, nie ukrywam, duże koszty musimy ponosić. Są one tym 

większe, że z uczniem musi jechać poza kierowcą opiekun. 

 

 



Ad 13. Zamknięcie sesji. 

Przy braku kolejnych pytań i wniosków Przewodniczący zamknął obrady sesji. 

 

 

 

Protokółowała                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 

 

Krystyna Jóźwik                                                                            Jerzy Nowak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

 

 


